



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
KHAMIS 18 JUN 2020**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1.	PENJANA: LEBIH RAMAI DISASAR CEBURI PERTANIAN BANDAR, SEMASA, NEW SABAH TIMES BAHASA (KK) -4	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN (MOA)
2.	HASIL LADANG DURIOTOURISM KUALA KANGSAR DIJUAL SECARA DALAM TALIAN, NEWS, BERNAMA -10	INSTITUT PENYELIDIKAN DAN KEMAJUAN PERTANIAN MALAYSIA (MARDI)
3.	JUAL DURIAN SECARA ATAS TALIAN-EXCO, NEWS, SUARA PERAK -10	
4.	FRUITS FROM KUALA KANGSAR DURIOTOURISM TO BE SOLD ONLINE, NEWS, BERNAMA -10	
5.	JUALAN DURIAN DI SHOPEE LARIS, BISNES SINAR, SH -25	LAIN-LAIN
6.	KELANTAN EXPERIMENTS ON PLANTING CORN, NEWS, CHINA PRESS (EAST COAST) -C6	

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

Headline	PENJANA: Lebih ramai disasar ceburi pertanian bandar		
MediaTitle	New Sabah Times Bahasa (KK)		
Date	17 Jun 2020	Color	Black/white
Section	Semasa	Circulation	11,025
Page No	4	Readership	33,075
Language	Malay	ArticleSize	138 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 306
Frequency	Daily (EM)	PR Value	RM 917



PENJANA: Lebih ramai disasar ceburi pertanian bandar

KUALA LUMPUR: Kementerian Pertanian dan Industri Makanan menyasarkan peruntukan RM10 juta di bawah Pakej Jana Semula Ekonomi Negara (PENJANA) akan memanfaatkan 800 komuniti dan 12,000 penyertaan individu baharu dalam program pertanian bandar.

Menterinya Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berkata Kementerian akan bekerjasama dengan pihak berkuasa tempatan (PBT) dan pihak berkaitan untuk mengerakkan lebih ramai menyertai program itu.

Beliau berkata golongan B40 terutama di Projek Perumahan Rakyat (PPR) digalakkan menyertai program itu secara berkumpulan dengan

mengusahakan tanaman jangka pendek terutama sayur-sayuran.

"Saya berharap kejayaan yang dicapai Komuniti Perumahan Awam Perlis 2, Kampung Datuk Keramat ini akan menjadi pendorong kepada komuniti lain untuk menceburi perusahaan tanaman sayuran secara kecil-kecilan...bukan sahaja untuk kegunaan sendiri tapi juga untuk dijual di pasar," katanya.

Kiandee berkata demikian kepada pemberita selepas meninjau projek-pertanian bandar di Perumahan Awam Seri Perlis 2 di sini, hari ini. Beliau turut menyampaikan bantuan RM50,000 di bawah PENJANA serta sumbangan sarang kelulut daripada Jabatan Pertanian bagi komuniti itu.

Melalui PENJANA, kerajaan menawarkan pakej sumbangan

barangan dalam bentuk bantuan input pertanian seperti benih, baja, infrastruktur, peralatan, khidmat nasihat dan latihan kepada individu dengan nilai RM500 (maksimum) dan RM50,000 (maksimum) bagi setiap komuniti.

Sejak 2014 sehingga kini, seramai 124,988 orang termasuk dari sekolah, institusi, individu dan komuniti di 5,065 lokasi seluruh negara telah terlibat dalam program pertanian bandar.

Seorang daripada peserta program itu, Hamidah Ibrahim, 69, yang mengusahakan tanaman bayam brazil dan pegaga, berkata pada mulanya dia mengeluarkan modal sendiri dan terpaksa berdepan dengan risiko penyakit menyebabkan ada tanaman yang tidak menjadi. -Bernama

Headline	Hasil ladang Duriotourism Kuala Kangsar dijual secara dalam talian		
MediaTitle	Bernama (BM) (www.bernama.com/bm)		
Date	17 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	3
Order Rank	10	Readership	1
Language	Malay	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,000

Hasil ladang Duriotourism Kuala Kangsar dijual secara dalam talian

KUALA KANGSAR, 17 Jun -- Institut Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI) Perak menyediakan pakej jualan buah-buahan secara dalam talian hasil dari ladang Duriotourism miliknya di sini, bermula Isnin depan.

Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, ...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Headline	Jual durian secara atas talian-Exco		
MediaTitle	Suara Perak (www.suaraperak.com)		
Date	17 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	3
Order Rank	10	Readership	1
Language	Malay	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,000

Jual durian secara atas talian-Exco

KUALA KANGSAR: Institut Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI), Kuala Kangsar mengambil alternatif lain dengan menjual buah durian secara atas talian mulai Isnin depan berikutan penutupan ladang sepanjang Perintah Kawalan Pergerakan (PKP).

...

*To read the rest of the article, click **View Full Article***

Headline	Fruits from Kuala Kangsar Duriotourism to be sold online		
MediaTitle	Bernama.com (www.bernama.com)		
Date	17 Jun 2020	Color	Full Color
Section	NEWS	Circulation	5
Order Rank	10	Readership	1
Language	English	ArticleSize	N/A
Journalist	N/A	AdValue	RM 5,000
Frequency	Daily	PR Value	RM 15,000

Fruits from Kuala Kangsar Duriotourism to be sold online

KUALA KANGSAR, June 17 -- The Malaysian Agriculture Research And Development Institute (MARDI), Perak will sell fruit packages online from its Duriotourism farm here, starting from Monday. State Agriculture, Fishery, Plantation and Food Security Committe...

To read the rest of the article, click [View Full Article](#)

Jualan durian di Shopee laris

Kira-kira dua tan terjual dalam tempoh 24 jam pada hari pertama kempen 6.6 *Super Sale*

Shopee berjaya menjual sekitar dua tan durian dalam tempoh 24 jam pada hari pertama kempen 6.6 *Super Sale* yang dianjurkan baru-baru ini, kata Pengarah Urusan Serantau Shopee, Ian Ho.

Menurutnya, kempen berkenaan berjaya menjana peningkatan jualan petani raja buah itu sebanyak 5.5 kali ganda berbanding sebelum ini.

"Kempen 6.6 *Super Sale* kami memberi tawaran dan promosi menarik, penghantaran percuma dengan perbelanjaan minimum hanya RM16 dan baucar diskaun RM6.

"Ia merupakan kempen yang unik kerana berjaya menarik petani yang mengusahakan tanaman durian dari seluruh negara membawa D24, musang king, XO, hor lor, udang merah dan banyak lagi ke Shopee," katanya kepada *Bisnes Sinar* ke-11marin.

Kempen 6.6 *Super Sale* yang berlangsung dari 2 hingga 6 Jun lalu menampilkan 500 penjual durian dari seluruh negara dengan tawaran harga serendah RM0.66. Beliau berkata, melalui kempen terse-



Shopee berjaya menarik kira-kira 500 petani yang mengusahakan tanaman durian menjual hasil mereka di platform e-dagang berkenaan.

but pihaknya juga berjaya mempromosikan kedai petani yang mengusahakan tanaman durian di seluruh negara.

"Shopee merasa amat bangga kerana dapat berkhidmat kepada semua pihak termasuk petani yang mengusahakan tanaman durian.

"Kami harap usaha ini dapat membantu mereka berkembang dengan lebih pesat lagi di platform e-dagang kami," katanya.

Menurutnya, antara penjual yang mengambil bahagian dan menikmati kejayaan kempen berkenaan ialah Shan Cheng Durian Penang.

"Mereka bukan sahaja menerima pesanan yang banyak sepanjang kempen, malah turut berjaya menarik lebih ramai pelanggan berkunjung ke ladang mereka seluas 12 ekar di Balik Pulau, Pulau Pinang.

"Di samping itu, Shan Cheng Durian Penang juga mendapat penilaian yang baik daripada pelanggan kerana menawarkan durian berkualiti," katanya.

Tambahnya, kempen bukan sahaja dapat membantu petani malah ia juga dapat memenuhi permintaan rakyat Malaysia yang sangat menggemari raja buah itu.

Headline	Kelantan experiments on planting corn		
MediaTitle	China Press (East Coast)		
Date	17 Jun 2020	Color	Full Color
Section	News	Circulation	10,592
Page No	C6	Readership	31,776
Language	Chinese	ArticleSize	488 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 6,684
Frequency	Daily	PR Value	RM 20,052



■莫拉昔米 (左) 与其中一位参与种植玉蜀黍计划者巡视农作地。



■玉蜀黍种子、肥料等将获某公司供应。

哥打峇魯 可代替煙草成經濟來源

丹州 實驗播種玉蜀黍

(哥打峇魯16日讯) 金马仑闻名的玉蜀黍，可代替烟草成为丹州主要经济来源之一。

上述计划目前处于实验阶段，且这项已与农业和食品工业一起配合，占地约0.8

公顷，地点位于甘榜克拉当 (Kampung Ketadang) 料下个月开始播种。

此项目负责人莫赛逸指出，除了靠近古晋丹河的土地，此土地也适合进行播种玉蜀黍，有助进行灌溉。0.4

公顷的土地可种植约2万棵的玉蜀黍。待农作物收成，每个月可赚取1万令吉。

參與者不必掏資金

他说，参与者不必花费任何资金，因为某家公司将供

应种子、肥料、农药耕种，参与者只需要照料农作物，有关公司将回购提供参与利润。

农业及食品工业部第二副部长拿督阿都拉昨日派安来自台湾的种子予参与者

叶，鼓励村民种植玉蜀黍，因为玉蜀黍相较于烟草能带来更好的回报。

Janas Agro有限公司董事长莫拉昔米说，因为新冠肺炎(2019冠状病毒疾病)让大家陷入困境，因此希望这项计划帮助到人民解决困境。

他说，他已接受与供应商合作，包括供应来自台湾的玉蜀黍种子。他们也供应一样的玉蜀黍种子，给道北村民进行种植。